
Paradicsomtermesztés- Az én történetem 

 

Már több éve termesztünk paradicsomot a családdal a hétvégi házunknál, de idén elhatároztam, hogy 

több fajtát és nagyobb mennyiséget fogok ültetni. 

Eddig minden évben készen vettük a palántát a helyi piacon, de idén rátaláltam Lehoczkiné Megyik 

Erikára, aki elindította a paradicsom projektet iskolásoknak tanítja a paradicsomtermesztést, illetve 

egy Facebook csoportban is segít a termesztésben, amelybe én is benne vagyok a címe: 

Paradicsomtermesztés egy négyzetméteren 50 kiló paradicsom. A Csaba TV figyelemmel is kíséri a 

paradicsommal kapcsolatos teendőket és folyamatosan riportot készít róla. Ma már majdnem 10 000 

tagja van a csoportnak. Én is innen tájékozódok. Ezért március 15.-én elvetettem a saját magam által 

kiszedett magokat, szám szerint 5 félét: San Marzano, ami egy hosszúkás típusú az olaszok kedvenc 

paradicsom, amit leginkább szószokhoz használnak. Mini Roma egy szintén hosszúkás, nagyon 

ízletes koktélparadicsom fajta. Cherokee purple nagyon érdekes húsparadicsom kívülről csíkos, belül 

piros, ízletes fajta. Fürtös piros paradicsom, ami a legnagyobb mennyiségben fogyasztott hazánkban 

is. Végül Jantar nevű fajtát ültettem, ami egy nagy sárga paradicsom és a különlegessége az, hogy 

savmentes ezért a sav érzékenyek is fogyaszthatják. Nagyon várom már az első terméseket. Minden 

reggel megnézem, hogy hogy vannak, felhúzom a redőnyt a fény miatt. Már elterveztem miket fogok 

készíteni a termésből ugyanis sok mindennel foglalkozok többek között szeretek befőzni is. Szeretnék 

sült paradicsomszószt, szárított paradicsomot és a sárga paradicsomból pedig paradicsom sűrítményt, 

amely nagyon szépen tud kinézni egy pizzán vagy egy paradicsomlevesben is. A hosszú folyamat 

során nagyon jó látni, hogy, egy elvetett kis magból milyen hatalmas növény és termés jön létre. Az 

első sikerek már meg is jelentek ugyanis sikeresen kikeltek a magok, de az út a termés felé még 

messze van, de bizakodó vagyok. Idén még vettettem Tomatillo-t magyarul földi cseresznyét is, ami 

a paradicsomnak rokona és a Globális felmelegedés miatt már felénk is megterem. Mivel egyházi 

fenntartású iskolába járok, illetve a családom is hívő, ezért nagyon fontosnak tartom a teremtés 

történetét is, ami a Bibliában Mózes első könyvében található. Az Isten 6 nap alatt teremtette meg a 

földet a 7. napon pedig megpihent én is fontosnak érzem, hogy a hetedik napot szenteljük meg, és 

pihenjünk meg. A Bibliában az Isten minden nap, amit alkotott azt mondta: „Látta Isten hogy ez jó”. 

De az embernél, akit a saját képmására teremtett először porból Ádámot, majd hogy ne unatkozzon 

megteremtette a társat, a nőt, Évát és az egyik oldalbordájából majd az orrukon keresztül életet lehelt 

bele. A nap végén a Mennyei Atya így fogalmazott a Biblia szerint: „Látta Isten hogy ez nagyon jó. 

Lakhelyük pedig az édenkert, a paradicsom volt. Az Úr azt mondta nekik, hogy, mindenből ehetnek 

kivéve a jó és rossz tudás fájáról. Évát viszont a sátán egy kígyó személyében megjelent és azt mondta 



Évának, hogy szakítson belőle és megkínálta Ádámot. Ettől a pillanattól kezdve Isten kizárta az 

embert az édenkertből. Ettől a pillanattól jött létre a fájdalom érzése is többek között.  

 

A kortársaimnak is ajánlom a paradicsomtermesztést, mert akár egy erkélyen is lehet, mert vannak 

kifejezetten balkon paradicsomok is. Nem nehéz folyamat, de egy felelősség és megtanuljuk milyen 

felelősségteljes munka a kertészkedés. Illetve a teremtést, és védjük vele a földet, mert oxigén is 

termelünk vele. És teljesen más a frissen leszedett vegyszermentes paradicsom, mint ami többezer 

kilóméteren keresztül, utazik hajókon félig éretten leszedve, mesterséges fénnyel érlelve. 


